
 

Referat af kredsrådsmøde i Vejle den 18. maj 2021 
 

1. Velkomst  

 

 

2. Den aktuelle situation i Sydøstjyllands Politi og Dansk Politi, herunder 

- covid-situationen i løbet af sommeren 

- evt. hotspot-områder 

 

Jørgen Abrahamsen bemærkede, at der overordnet set er ro på kriminalitetssituationen i Vejle, ligesom 

han orienterede om indholdet af den nye flerårsaftale og dennes betydning både internt i politiet og 

eksternt for borgere og samarbejdspartnere. Han oplyste i den forbindelse, at der i politikredsen skal 

etableres to nærpolitistationer i henholdsvis Hedensted og Grindsted, ligesom han orienterede om den 

forestående ressortoverdragelse på køreprøveområdet. 

 

Klaus Munk Nielsen bemærkede, at Sydøstjyllands Politi i løbet af sommeren vil sætte fokus på 

adfærdsregulerende og smitteforebyggende tiltag, ligesom han orienterede om, at man i LBS-regi er i 

dialog om den præventive tilgang til håndtering af covid-situationen. 

 

En afmatning i befolkningens fælles engagement i overholdelse af retningslinjerne blev drøftet. Der var 

enighed om, at der ikke er grundlag for at udvælge hotspot-områder.  

 

3. Nyt fra kommunen ved Borgmesteren 

Jens Ejner Christensen oplyste, at man i Vejle Kommune er meget optaget af infrastruktur og de politiske 

forhandlingerne herom, herunder i særdeleshed konsekvenserne for Vejle. 

 

Niels Ågensen bemærkede, at uddannelsesstederne tidligere har udtrykt bekymring for handel med narko, 

men at det er svært at få en klar opfattelse af problemets størrelse og aktualitet. Klaus Munk Nielsen 

oplyste, at anmeldelser om handel med narko på og ved skoler tages meget alvorligt, og at politiet - 

foranlediget af tidligere drøftelser i kredsrådsregi - har været på flere uanmeldte besøg. Han oplyste 

endvidere, at der med vedtagelsen af den ny flerårsaftale indføres såkaldte politigaranterier, således at 

politiet på fire specifikke kriminalitetsområder forpligtes til respondere på anmeldelser inden for 24 timer. 

Politigarantierne gælder for anmeldelser om vold, voldtægt, indbrud i privat beboelse og narkosalg på 

skoler.  

 

4. Drøftelse af: 

- politiets involvering i sager om genopdragelsesrejser 



 

Jørgen Abrahamsen oplyste, at man på landsplan har konstateret, at politiet ikke nødvendigvis er 

inddraget i sager herom det ønskede omfang, og opfordrede til at kommunen, som led i det tætte 

samarbejde, deler en eventuel aktuel viden herom med politiet.   

 

- nyt brandvæsen i Vejle 

Jens Ejner Christensen orienterede for status for etableringen af det nye brandvæsen i Vejle, herunder at 

der er ansat en ny beredskabsdirektør, ligesom der nedsættes en ny beredskabskommission og indkøbes 

nyt materiel. Jørgen Abrahamsen bemærkede, at Sydøstjyllands Politi indgår i samarbejdet på det 

beredskabsfaglige område og gerne vil stå til rådighed med den politimæssige indgangsvinkel, såfremt 

der er behov for dette. Det blev i den forbindelse aftalt, at Sydøstjyllands Politi tager kontakt til den ny 

beredskabsdirektør med henblik på at arrangere et møde.   

 

- tryghedskameraer på Dæmningen 

Klaus Munk Nielsen oplyste om, at der er bevilget udskiftning af de tryghedsskabende kameraer, som er 

monteret på Dæmningen, ligesom den præventive effekt af tv-overvågning, reglerne herfor og 

forpligtelsen til at oplyse til politiet, hvor der er opsat tv-overvågning, blev drøftet. 

 

- DM i cykelløb i Give 

Arrangementet og planlægningen heraf blev drøftet.   

 

5. Almindelig kriminalitetsstatistik, herunder ungdomskriminalitetsstatistik 

Jørgen Abrahamsen gennemgik den udleverede kriminalitetsstatistik for Vejle Kommune. Han henledte 

opmærksomheden på, at der generelt kan ses et fald i kriminalitetsbilledet, ligesom han orienterede om 

den kriminalitetsforskydning, som slår igennem. Han bemærkede yderligere, at antallet af sager om 

indbrud i beboelse og tyveri er faldet markant, ligesom han oplyste, at der i Vejle Kommune er et stort 

antal af tvangsindlæggelser, og at der er tale om en stigende tendens. Sluttelig gennemgik han 

responstiderne og bemærkede, at Sydøstjyllands Politi fortsat er en af de tre bedste politikredse på 

området på landsplan. 

 

Klaus Munk Nielsen gennemgik statistikken over ungdomskriminaliteten i Vejle Kommune, og 

redegjorde herunder for hvilke kriminalitetstyper og -tendenser, der afspejles i statistikken. Han 

bemærkede yderligere, at der overordnet set er sket et fald i antallet af straffesager, hvilket er positivt.   

 

Klaus Munk Nielsen orienterede om den udleverede evaluering af Ungdomskriminalitetsnævnet. Han 

bemærkede, at det af undersøgelsen fremgår, at Ungdomskriminalitetsnævnet har behandlet omkring 

1.000 sager, hvoraf hovedparten af de involverede børn eller unge er drenge, ligesom evalueringen viser, 

at sagerne ofte resulterer i en afgørelse.  



 

 

6. Eventuelt.  

Der var intet yderligere.  

 

 

 

Jørgen Abrahamsen 

politidirektør



 

 


